
RAADSINFORMATIEBRIEF

Datum: Budel, 7 juli 2020
Betreft:
Terugkoppeling AB-vergaderingen GR’-en

Beste dames/heren,

Op 26 mei 2020 heeft uw raad – in verband met de aangeboden conceptbegrotingen van verschillende 
gemeenschappelijke regelingen - unaniem een amendement aangenomen. Daarin spreekt u uw grote 
zorg uit over de ontwikkeling van de gemeentelijke financiën en heeft daarom via de ingediende 
zienswijzen ook dringend aangegeven om de genoemde bijdragen in de meerjarenbegrotingen 2021 
en verder als zodanig te maximeren.
 
In de commissievergadering van 23-6-2020 heeft burgemeester van Kessel u toegezegd een 
terugkoppeling te geven van de genomen besluiten in de verschillende algemene 
bestuursvergaderingen van de verschillende gemeenschappelijke regelingen. In de memorie van 
toelichting Gemeenschappelijke Regelingen (26 mei 2020) is aangegeven hoe een Gemeenschappelijke 
Regeling werkt. Om de raden te informeren organiseren de 4 gemeenschappelijke regelingen jaarlijks 
informatieavonden voor de raadsleden.  

Via deze brief informeren wij u eenmalig over de verschillende besluiten. Wij vertrouwen hiermee u 
ruim voldoende te hebben geïnformeerd over de voortgang van de conceptbegrotingen 2021 van de 
verschillende verbonden partijen. 
 
Het algemeen bestuur (AB) van MRE 1-7-2020:
Jaarrekening 2019
Er lag een voorstel om een deel van de onderbesteding van het budget 2019 niet terug te storten naar 
de deelnemende gemeenten – zoals in de GR is geregeld –, maar aan te wenden voor financiering van 
een herstel aanpak vestigingsklimaat – voor stimuleringsmaatregelen vanwege de coronacrisis. 
Uw vertegenwoordiger, burgemeester van Kessel, heeft ingestemd met een amendement van de 
gemeente Laarbeek, waarin werd opgeroepen om echter eerst met een plan te komen alvorens het 
positief resultaat op de jaarrekening te bestemmen en waarbij ook werd opgeroepen om de raad 
hierbij meer in positie te brengen. 

Begroting 2021
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Uw vertegenwoordiger heeft in een stemverklaring aangegeven dat Cranendonck niet kan 
instemmen. Het MRE vraagt extra middelen, ondanks dat in 2019 een behoorlijk bedrag niet besteed 
is. De bestuursopdracht over de efficiëntie loopt, maar het plan zal pas later dit jaar 16-12-2020 
worden voorgelegd aan het AB MRE. Nadrukkelijk is aangegeven dat Cranendonck er veel moeite 
mee heeft dat dit zo lang moet duren.
Uiteindelijk heeft de meerderheid van het AB MRE ingestemd met de conceptbegroting en daarmee 
dus ook vastgesteld. De gemeenten Cranendonck, Best en Someren hebben tegengestemd.

AB GGD 25 juni 2020:

Uw vertegenwoordiger, wethouder Lemmen, heeft aangegeven dat de gemeenteraad van 
Cranendonck vindt dat de kostenontwikkeling en gemeentelijke bijdragen binnen de GR-en een halt 
toegeroepen moet worden. Ook meegegeven dat er nu een efficiencyslag tussen de 4 GR-en moet 
plaatsvinden. Ondertussen is het financiële meerjarenperspectief vanuit de voorgaande begroting 
leidend en geldt dit als uitgangspunt. Daarenboven heeft wethouder Lemmen nog een gesprek 
gevoerd met de bestuursvoorzitter van de GGD, waarin is toegelicht hoe Cranendonck er in staat. 
Tijdens de vergadering van het AB heeft hij gevraagd of hij de ruimte kreeg om te vragen aan het AB 
om mee te gaan in het standpunt van Cranendonck. 
De voorgelegde begroting is uiteindelijk aangenomen met 1 tegenstem, zijnde de stem van de 
gemeente Cranendonck.

AB Veiligheidsregio (VRBZO) 25 juni 2020:
Door uw vertegenwoordiger, burgemeester van Kessel is tijdens de vergadering aangestipt dat er al 
jaren geld overgehouden wordt op de begroting en heeft hij een oproep gedaan om realistischer te 
gaan begroten. Als voorbeeld daarvan is door hem de bestemming van de reserve FLO aangestipt 
(begrip voor de verplichting, maar had veel liever gezien dat hierin de koninklijke weg was 
bewandeld). De huidige zorgelijke financiële positie van de gemeenten, waarover de 21 gemeenten 
ook richting het Rijk gezamenlijk nadrukkelijk aandacht hebben gevraagd, is als alarmerend signaal 
echter ook geldend voor de verschillende gemeenschappelijke regelingen zelf.
Er zijn nu nog geen resultaten aangegeven uit de bestuursopdracht (efficiëntie), omdat hier helaas 
meer tijd nodig is dan eerder geraamd, maar daarmee wel een kritische opmerking geplaatst waarom 
dit zo lang moet duren. 
De verhoging die nu wordt gevraagd ligt niet in lijn met het signaal dat Cranendonck via de 
zienswijze heeft afgegeven. Cranendonck zal zich daarom houden aan het standpunt dat de maximale 
uitgave niet hoger mag zijn dan nu in onze eigen meerjarenbegroting is verankerd.
De vertegenwoordiger van de gemeente Son en Breugel heeft vervolgens nog aangegeven dat de 
gemeenteraad van Son en Breugel het amendement van de gemeente Cranendonck in deze omarmd 
heeft.
Uiteindelijk heeft het AB VRBZO conform het voorstel de begroting 2021 vastgesteld, waarbij door de 
voorzitter is aangegeven dat de inbreng vanuit Cranendonck gezien moet worden als zijnde een 
stemverklaring.

AB ODZOB 25 juni 2020:
Ten aanzien van de conceptbegroting van de ODZOB was er door de gemeenteraad geen 
amendement ingediend op het oorspronkelijk voorstel van het college en is de raad ook unaniem 
akkoord gegaan met de zienswijze dat de gemeenteraad van gemeente Cranendonck positief is ten 
aanzien van de ontwerpbegroting 2021 en meerjarenraming 2021-2024 van de Omgevingsdienst 
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Zuidoost Brabant (ODZOB), maar dat daarnaast ook bij ODZOB om extra aandacht werd gevraagd 
om de eerder verstrekte bestuursopdracht aan de directies van de 4 GR’-en inzake het verhogen van 
de efficiency door stringentere samenwerking.

De conceptbegroting ODZOB is uiteindelijk door het AB ODZOB vastgesteld met 1 tegenstem, te 
weten die vanuit de gemeente Eindhoven. Uw vertegenwoordiger, wethouder van der Wiel, heeft 
conform uw zienswijze wel ingestemd met de voorgelegde begroting, maar wel met een 
stemverklaring; te weten dat de stijgende kosten van de 4 GR-en een zorgpunt zijn voor de gemeente 
en dat deze in de hand dienen te worden gehouden.’

In het overzicht van ingediende zienswijzen was deze abusievelijk niet opgenomen in de 
vergaderstukken van het AB ODZOB, maar is door directeur Tolsma achteraf separaat nog gereageerd 
op de zienswijze van Cranendonck en wel als volgt:
“Wij stellen het op prijs dat u in uw zienswijze aangeeft positief te zijn ten aanzien van de 
ontwerpbegroting 2021 en meerjarenraming 2021-2024 van de Omgevingsdienst Zuidoost Brabant. 
Verder verwijst u in uw zienswijze naar de eerder verstrekte bestuursopdracht aan de directies van de 4 
GR’-en inzake het verhogen van de efficiency door stringentere samenwerking. Voor de goede orde 
melden wij u dat het bestuur van de ODZOB geen opdracht heeft gegeven inzake het verhogen van de 
efficiency door stringentere samenwerking tussen de 4 GR’-en. 
Dat neemt niet weg dat de ODZOB wel streeft naar en werkt aan efficiencyverbetering. Zoals vermeld in 
de begroting heeft de ODZOB samen met haar deelnemers inzichtelijk gemaakt waar efficiencywinst 
kan worden geboekt. Dit is besproken in de werkconferentie van 26 september 2019. Een voorstel 
hierover wordt gezamenlijk met ambtelijke vertegenwoordigers van de deelnemers uitwerkt, met 
daarin verwerkt de resultaten van de aanbevelingen uit het rapport de Staat van het mandaat”. 
Taakstellend is in de begroting al een efficiencykorting van 1% (en 3% in 2022) opgenomen”.  

Tot zover een terugkoppeling van de algemene bestuursvergaderingen van de diverse 
gemeenschappelijke regelingen. 

Voor de volledigheid zij nog vermeld dat ten aanzien van de gemeenschappelijke regeling “De Risse” 
de gemeenteraad van Cranendonck nog op 7 juli 2020 een zienswijze dient vast te stellen en dat 
vervolgens het AB van De Risse de begroting 2021 op 9 juli 2020 gaat vaststellen. Hetzelfde geldt voor 
de GRS A2-begroting 2021, ook daarvoor geldt dat uw raad ten aanzien van de zienswijze op 7 juli 
2020 nog een besluit moet nemen.

Tenslotte heeft u via de griffie ook al vernomen hoe de ledenraadpleging van de VNG is verlopen 
t.a.v. een aantal voorgelegde voorstellen, waaronder een voorgestelde contributieverhoging. Daarbij is 
het contributievoorstel van het bestuur (3,9% stijging) aangenomen met een meerderheid van 62%. 
Het geamendeerde contributievoorstel (2,9% stijging) werd gesteund door 34%. Van de leden stemde 
4% tegen beide voorstellen. Uw vertegenwoordiger, burgemeester van Kessel, heeft – ondanks dat dit 
niet expliciet in het amendement van 26 mei 2020 van uw raad was verwoord - gemeend om in de 
geest ervan tegen het voorstel van 3,9% te stemmen en wel voor het ingediende amendement, waarin 
werd voorgesteld om ten hoogste voor 2,9% de contributie te verhogen.
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Met vriendelijke groet,

BURGEMEESTER EN WETHOUDERS VAN CRANENDONCK,

De secretaris, De burgemeester

ir. J.A.G.M. van Aaken F.A.P. van Kessel


